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PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2022 

Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

 w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Toruńskiego Paweł Polikowski o godzinie 12:00 

otworzył XXXVII Sesję Rady Powiatu Toruńskiego. Przywitał Radnych, Zarząd, Skarbnik 

Powiatu Toruńskiego Danutę Jabłońską – Drążelę, Sekretarz Powiatu Toruńskiego Wiolettę 

Schreiber, Radcę Prawnego Annę Kaszubowską, Komendanta Miejskiego Policji w Toruniu 

Małgorzatę Jorkę, Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Toruniu Sławomira 

Reszkowskiego, Naczelników Starostwa Powiatowego w Toruniu, Dyrektorów Jednostek 

Organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Toruniu oraz mieszkańców powiatu.  

Ad 2. Przewodniczący Rady poinformował, że w chwili obecnej w obradach bierze udział 21  

Radnych, wobec czego Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Raport ze sprawdzenia obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad 3. Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany wraz                                

z materiałami drogą mailową i zapytał, czy są do niego uwagi.  

Wobec braku uwag przesłany porządek obrad XXXVII Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został 

przyjęty przez Radnych w następującym kształcie: 

1. Otwarcie XXXVII Sesji Rady Powiatu.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Powiatu. 

5. Przedłożenie rocznego sprawozdania Komendanta Miejskiego Policji ze swojej 

działalności oraz informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2021 

roku. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej.  

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Rozwoju Powiatu Toruńskiego za rok 2021. 

8. Sprawozdanie z Programu współpracy Powiatu Toruńskiego z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2021 rok.  

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na rok 2022.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2022-2028.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Gminie Łysomice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Gminie Lubicz. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie 

Powiatu Toruńskiego do Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Torunia.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu. 

15. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 

16. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 
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17. Zamknięcie XXXVII Sesji Rady.  

Ad 4. Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do protokołu z XXXVI Sesji Rady Powiatu, 

który zostały przesłany drogą mailową wraz z materiałami na XXXVII Sesję. Wobec braku 

uwag, protokół z XXXVI Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został przyjęty przez Radnych. 

Ad 5. Małgorzata Jorka, Komendant Miejskiej Policji w Toruniu przedstawiła roczne 

sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji ze swojej działalności oraz informację o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2021 roku.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Radny Andrzej Siemianowski podziękował za materiał oraz przedstawione analizy.  

Radny Tomasz Zakrzewski zapytał o „aferę zbożową”, czy dalej prowadzone jest 

postępowanie.  

Komendant Policji powiedziała, że sprawa jest prowadzona, została niewielka ilość 

poszkodowanych do przesłuchania.  

Przewodniczący Rady Paweł Polikowski również podziękował za przedstawione materiały, 

następnie wraz ze Starostą Toruńskim Markiem Olszewskim pogratulował powierzonego 

stanowiska, życząc powodzenia oraz sukcesów zawodowych.   

Ad 6. Jacek Skorulski, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Toruniu 

przedstawił ocenę zasobów pomocy społecznej.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Radny Andrzej Siemianowski zapytał o brak umów zleceń w sferze zadań z zakresu pomocy 

społecznej podmiotom o tym charakterze.  

Dyrektor PCPR powiedział, że dotychczas do tej pory zadania były wykonywane w ramach 

posiadanych zasobów i możliwości własnych.   

Następnie Radny Andrzej Siemianowski zapytał o rozwój WTZ.  

Dyrektor Jacek Skorulski powiedział, że do chwili obecnej na terenie Powiatu Toruńskiego nie 

funkcjonują Warsztaty Terapii Zajęciowej, co nie oznacza, że mieszkańcy nie korzystają w 

takich zajęciach. Dodał, że przykład WTZ w Sławkowie potwierdza zapotrzebowanie.  

Radny Tomasz Zakrzewski zwrócił się z pytaniem o WTZ w Sławkowie.  

Dyrektor Skorulski powiedział, że pod koniec ubiegłego roku zgłosiło się do PCPR 

Towarzystwo Przyjaciół Dzieci z wnioskiem o utworzenie Warsztatów Terapii Zajęciowej. Z 

racji zobowiązań ustawowych, Powiat zobowiązany byłby do partycypacji w kosztach 

utworzenia owego warsztatu. Program PFRON również daje możliwość współfinansowania 

tych kosztów, jednak WTZ utworzony już w nowym roku nie mógłby zostać ujęty w 

sprawozdaniu, które jest wysyłane do PFRON. Spowodowałoby to brak dotacji na ich 

finansowanie.   
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Przewodniczący Rady Paweł Polikowski podziękował za przedstawione informacje, następnie 

ogłosił przerwę od godziny 13.15 do godziny 13.30.  

Ad 7. Andrzej Pabian Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawił 

Sprawozdanie z realizacji Programu Rozwoju Powiatu toruńskiego za 2021 rok.  

Informacja stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 8. Andrzej Pabian Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przedstawił 

sprawozdanie z Programu współpracy Powiatu Toruńskiego z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok.  

Informacja stanowi załącznik nr 5  do protokołu.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Radny Tomasz Zakrzewski zapytał o dotację dla OSP Łysomice.  

Wicestarosta Toruński Michał Ramlau powiedział, że zasada w przyznawaniu dotacji jest 

niezmienna. Rada daje dotacje celowe dla Gmin, które dokonują zakupu nowych samochodów 

ratowniczo-gaśniczych, ale tylko w tych, które są w krajowym rejestrze.  

Radny Andrzej Siemianowski powiedział, że mimo dużych środków finansowych mała ich 

część przekazywana jest na realizację projektów tzw. miękkich. Zapytał, czy Zarząd planuje 

zwiększenie środków na realizacje zadań w organizacji i konkursach organizacji pożytku 

publicznego.  

Starosta Toruński Marek Olszewski powiedział, że polepszenie finansów Powiatu wynika z 

części inwestycyjnej, dochody Powiatu wcale się nie zwiększyły w ostatnich latach. Kwota na 

organizacje co roku minimalnie jest powiększana, a dodatkowe wsparcie jest w postaci budżetu 

obywatelskiego.  

Ad 9. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Wierzbicki poinformował, że Komisja 

w dniu 28.04.2022 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na rok 2022. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/228/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia             

28 kwietnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na rok 2022, została podjęta 20 głosami „za”. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad 10. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 

2022-2028. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Wierzbicki poinformował, że Komisja 

w dniu 28.04.2022 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2022-

2028. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/229/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia             

28 kwietnia 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2022-2028, została podjęta 20 głosami „za”. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad 11. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej celowej Gminie Łysomice. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Wierzbicki poinformował, że Komisja 

w dniu 28.04.2022 r. pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/230/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 

28 kwietnia 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Gminie Łysomice, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 12. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Lubicz. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Wierzbicki poinformował, że Komisja 

w dniu 28.04.2022 r. pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/231/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 

28 kwietnia 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Gminie Lubicz, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 13. Naczelnik Wydziału Projektów Europejskich, Informacji i Współpracy z Mediami 

Wojciech Knieć omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz 

przystąpienie Powiatu Toruńskiego do Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonowania 

Torunia.  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Danuta Kwiatkowska poinformowała, że 

Komisja w dniu 28.04.2022 r. pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały.   

Przewodniczący Rady Powiatu Toruńskiego Paweł Polikowski otworzył dyskusję.  
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Radny Andrzej Siemianowski powiedział, że podczas realizacji ZIT największe środki 

otrzymały samorządy bydgoskie i toruńskie oraz gminy. Najmniejsze korzyści finansowe miał 

Powiat. Podkreślił, że obawia się ponownego podziału środków na takich zasadach. Dodał, że 

należy „zabezpieczyć sobie głos podczas  podziału środków”.  

Naczelnik Wojciech Knieć powiedział, że musi być to przedmiotem dyplomacji wewnętrznej 

Stowarzyszenia, jednak nie na wszystko można mieć wpływ. Ten program jest tak 

skonstruowany, środki są w pewien sposób „znaczone”, ponieważ przeznaczone są np. tylko 

na uzdrowiska, które znajdują się tylko w Ciechocinku, tyczy się to również linii 

tramwajowych, które są w Toruniu.  

Starosta Toruński Marek Olszewski powiedział, że środki którymi będziemy dysponować są 

już określone. Największym wyzwaniem jest znalezienie zadań, które można wykonywać 

wspólnie przez członków stowarzyszenia. 

Radny Andrzej Siemianowski zapytał kto zastąpi instytucję pośredniczącą.  

Naczelnik Wojciech Knieć powiedział, że będą oddelegowane osoby z Urzędu 

Marszałkowskiego do pracy przy ZIT. Stanowiska te finansowane będą „z pomocy 

technicznej”.  

Radny Andrzej Siemianowski zapytał, czy rozważana jest funkcja rotacyjna Prezesa 

Stowarzyszenia.  

Starosta Toruński powiedział, że można zaproponować takie rozwiązanie, ale na chwilę obecną 

należy się jednak zająć stworzeniem tego Stowarzyszenia.  

Naczelnik Wojciech Knieć powiedział, że odpowiednie przepisy krajowe mówią o tym, że to 

prezydent miasta jest inicjatorem zawiązania takiego stowarzyszenia. Dodał, że dobrym 

obyczajem samorządowym to prezydent zostaje prezesem stowarzyszenia.  

Radny Tomasz Wierzbicki powiedział, że bez wątpienia największym beneficjentem MOF 

będzie miasto Toruń, zatem zasadnym jest, by Prezydent Miasta Torunia był prezesem. 

Przysłuchując się dyskusji jest spokojny i uważa, że oprócz miasta Torunia również gminy 

wchodzące w skład Powiatu Toruńskiego na tym skorzystają.  

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/232/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia             

28 kwietnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie raz przystąpienie Powiatu 

Toruńskiego do Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonowania Torunia, została 

podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Ad 14. Starosta Toruński Marek Olszewski poinformował, że 7 kwietnia 2022 roku wpłynęła 

rezygnacja radnego Łukasza Kowalskiego z funkcji Członka Zarządu z powodów osobistych, 

została ona przekazana Przewodniczącemu Rady. W związku z powyższym powstała 

konieczność podjęcia stosownej uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
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Radny Tomasz Zakrzewski powiedział, że bardzo wysoko ceni pracę radnego Kowalskiego, 

dlatego będzie przeciwny podjęcia tej uchwały.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVII/233/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia             

28 kwietnia 2022 r. w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu, została 

podjęta większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Ad 15. Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty o pracy Zarządu między 

posiedzeniami wraz z materiałami na sesję została przesłana drogą elektroniczną, następnie 

otworzył dyskusję. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad 16. Starosta Toruński Marek Olszewski powiedział, że również ceni pracę Łukasza 

Kowalskiego. Następnie zaprosił Radnych na Galę Samorządową Powiatu Toruńskiego, która 

odbędzie się 15 czerwca 2022 r.  

Przewodniczący poinformował, że kolejne Sesje Rady Powiatu Toruńskiego zaplanowane są 

na 26.05.2022 r. oraz 30.06.2022 r. Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Powiatu 

Toruńskiego zaplanowane jest na 2.06.2022 r. Dodał, że Rada na początku listopada podjęła 

uchwałę dotyczącą poszkodowanych rolników przez GPR w Cichoradzu. Powiedział, że 

stanowisko zostało przesłane do Prezesa Rady Ministrów, który przekazał je zgodnie z 

kompetencją do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Dodał, że wpłynęła odpowiedź, która 

zostanie przesłana do Radnych.   

Ad 17. Przewodniczący Rady podziękował wszystkim obecnym za udział  w XXXVII Sesji 

Rady Powiatu Toruńskiego i zamknął posiedzenie o godzinie 15:00. 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Szymborska  

 

                                                                                  Przewodniczył: 

                                                                                                   Przewodniczący Rady 

                                                                                                    Powiatu Toruńskiego 

                                                                                    Paweł Polikowski 

 


